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Torna Santa Eulàlia. Des d’avui i
fins al dia 12, gegants, capgrossos,
dracs, diables, àligues, castellers,
colles sardanistes i altres expres-
sions de cultura popular desper-
ten per celebrar la Festa Major
d’Hivern en honor a la copatro-
na de la ciutat, una tradició que
compta amb segles d’història i
que en les darreres edicions suma
tradició amb noves formes d’ex-
pressió a través de la llum.

Enguany s’afegeix a la cele-
bració el seguici festiu de Man-
resa, la ciutat convidada. A més,
durant la festa també es presen-
tarà la colla Ball de Bastons de
Barcelona, una formació creada
amb membres de les colles bas-

toneres de la ciutat perquè Bar-
celona pugui estar representada
en un sol conjunt bastoner en
ocasions especials. Una altra no-
vetat és la reproducció de la ban-
dera de Santa Eulàlia que l’asso-
ciació de recreació històrica La
Coronela de Barcelona ha con-
feccionat i que oferirà a la ciutat. 

I, com sempre, a tot plegat s’hi
afegeixen els actes que marca el
protocol festiu de la ciutat, com el
Ball de l’Àliga, la col·locació del
penó, la passejada de les Laies, la
jornada castellera o el correfoc,
entre altres.

LA FESTA DE LA LLUM
Però més enllà dels actes tradi-
cionals i de cultura popular, un
dels vessants més destacats de la
festa és el festival Llum BCN, que
enguany celebra la seva quarta
edició i que coincideix amb la de-

claració del 2015 com a any In-
ternacional de la Llum per part de
Nacions Unides. Per aquest mo-
tiu, l’Ajuntament i l’Institut de
Ciències Fotòniques han prepa-
rat un acte per a avui, 6 de febrer,
que marcarà el punt de partida
d’un any ple d’activitats relacio-
nades amb la llum. 

L’arquitecta Benedetta Ta-
gliabue farà un pregó a les set de
la tarda al Saló de Cròniques de
l’Ajuntament i, a continuació, la
Colla Jove de Barcelona oferirà
una actuació amb castellers llu-
minosos a la plaça de Sant Jau-
me. Amb aquest esdeveniment es
vol fer visible la importància de la
fotònica en una ciutat que con-
centra gran part de l’excel·lència
en recerca i innovació del país.

Per altra banda, els vespres de
d’avui, demà i diumenge es po-
dran veure una vintena d’ins-

tal·lacions lumíniques al cor de
Ciutat Vella creades per alumnes
i escoles de disseny, il·luminació,
arquitectura o interiorisme de
Barcelona, amb la col·laboració de
l’Institut de Ciències Fotòniques
i l’Associació Professional de Dis-
senyadors d’Il·luminació, entre al-
tres entitats i artistes de recone-
gut prestigi.

Per poder-les visitar es pro-
posen tres itineraris diferents:
Mar, Catedral i Rambla. Cada un
d’aquests recorreguts estarà sen-
yalitzat amb llums de diferents co-
lors i guiarà els visitants per tots els
patis il·luminats. A més, paral·le-
lament als recorreguts pels patis
dels edificis, Llum BCN també
proposa instal·lacions artístiques
a diferents places de Ciutat Vella.

Tanmateix, i com en edicions
anteriors, les projeccions a les fa-
çanes també tornen a ser prota-

gonistes durant les nits de festa.
Així, la façana de l’Ajuntament,
per exemple, projectarà Barce-
kholm, el mapping que es va
poder veure durant la Mercè de
l’any passat, i Trets de llum, cinc
càpsules audiovisuals creades
per alumnes d’Elisava.

PREMIS CIUTAT DE BARCELONA
En el marc de les festes, el 10 de
febrer també es lliuren els Premis
Ciutat de Barcelona, que distin-
geixen anualment la creació, la in-
vestigació i la producció de qua-
litat realitzada a la ciutat per cre-
adors i col·lectius o per institu-
cions i organitzacions barceloni-
nes que les promouen.

Entre els premiats d’aquest
any destaquen la coreògrafa Sol
Picó, el compositor Albert Gui-
novart, l’artista Jaume Plensa i el
documental Ciutat morta. 

Santa Eulàlia farà bategar la ciutat
» Des d’avui i fins al dia 12 Barcelona celebrarà la Festa Major d’Hivern en honor a la seva copatrona

» La celebració suma tradició, cultura popular i noves formes d’expressió a través de la llum

Redacció
BARCELONA

La cultura popular és la protagonista de la festa. Foto: Ajuntament
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El passat dimecres 14 de gener el
sobiranisme va tornar a respirar
tranquil. Mas i Junqueras refeien
la unitat i arribaven a un acord
“per portar el procés de transició
nacional fins a la victòria”, en pa-
raules del president. Un procés
que tindrà el seu punt àlgid en les
eleccions anticipades i de caràcter
plebiscitari del pròxim 27 de se-
tembre –just un any després de la
firma del decret de convocatòria
del 9N–, en les quals, finalment,
s’hi concorrerà amb llistes diver-
ses i un full de ruta compartit.

Enrere quedaven unes set-
manes de neguit sobiranista i
d’episodis públics per oblidar –els
mateixos Mas i Junqueras van
demanar perdó en aquest sentit–.
Hi havia acord i hi hauria elec-
cions, tal com la societat civil
sobiranista exigia. Però la feina
que s’haurà de fer des d’ara fins
al 27 de setembre és immensa.

Amb l’acord assolit es reafir-
ma el pacte de legislatura entre
CiU i ERC i, com han volgut des-
tacar tots dos partits, es posarà el
focus en els programes d’especial
contingut social o educatiu, com
ara la llei de formació professio-

nal, la llei de reforma del Servei
d’Ocupació de Catalunya i la llei
de simplificació administrativa. El
pressupost de la Generalitat de
2015, acordat pels dos partits, ja
va en aquesta direcció.

Pel que fa a l’acció legislativa
catalana, l’acord contempla l’a-
provació de lleis que actualment
encara estan pendents al Parla-
ment i que són, segons els dos

partits, de màxima importància
des del punt de vista del funcio-
nament del país, de la seva eco-
nomia i de l’acció social. Entre
aquestes destaquen la de For-
mació Professional, la de reforma
del Servei d’Ocupació de Cata-
lunya o la de simplificació admi-
nistrativa.

Però la part més important de
l’acord –eleccions a banda– és

sens dubte el compromís assolit
per part d’ambdues formacions
de prioritzar la creació de les es-
tructures d’Estat que estaven es-
tablertes en l’acord de legislatu-
ra firmat el 2012 i la legislació ne-
cessària per fer-les possibles. La
hisenda pròpia, l’administració de
la seguretat social i l’acció exterior
són les més importants, a més de
l’elaboració d’una administració
electoral pròpia.

I tot això s’haurà de fer en no-
més set mesos que es preveuen
molt intensos i que tindran unes
altres eleccions, les municipals,
pel mig. De cara a aquests comi-
cis, l’acord estableix pactes d’en-
tesa oberts a forces polítiques que
estiguin d’acord amb el procés,
tot i que aquest punt no ha que-
dat del tot definit. El que sí que
queda clar és que es vol que el full
de ruta per presentar-se a les ple-
biscitàries pugui ser compartit
també per altres formacions so-
biranistes, com ara la CUP.

Sigui com sigui, tot plegat
s’haurà d’haver enllestit el juliol,
ja que la intenció del president és
dissoldre el Parlament a comen-
çaments d’agost per poder cele-
brar les eleccions el 27 de se-
tembre i que així la campanya
electoral comenci en una altra
data simbòlica: l’11 de setembre.
El compte enrere ja ha començat. 

Pròxima parada: plebiscitàries
» Mas i Junqueras refan la unitat “per portar el procés de transició nacional fins a la victòria”

» L’acord prioritza la creació d’estructures d’Estat des d’ara fins a les eleccions del 27 de setembre

HISENDA PRÒPIA
“UN TEMA EN MARXA PERÒ NO
CULMINAT”
La principal estructura d’Estat
és la hisenda pròpia, “un tema
en marxa però no culminat”, en
paraules de Mas. Tal com re-
corda el Govern en el seu balanç
de mandat, ja s’ha implementat
la finestreta única amb la xarxa
de les Diputacions i s’ha creat un
cos tècnic de gestors tributaris.
Però ara caldrà aprovar una llei
tributària de Catalunya per re-
gular la gestió, liquidació i ins-
pecció dels tributs del país.

JUNTA ELECTORAL
“TENIR INSTRUMENTS PROPIS
PER ENFOCAR LES ELECCIONS”
La creació d’estructures d’Estat
no pot oblidar dotar Catalunya
d’una junta o sindicatura elec-
toral catalana per poder “tenir
instruments propis de país per
enfocar les pròximes eleccions”,
segons Mas. La via per fer-ho és
l’aprovació d’una llei d’acord
amb l’article 56 de l’Estatut. Per
altra banda, també queda pen-
dent l’aprovació d’una llei elec-
toral pròpia, un objectiu fins
ara reiteradament encallat.

SEGURETAT SOCIAL
“UN TERRENY COMPLEX EN QUÈ
CAL COMENÇAR A ENTRAR-HI”
Un altre dels reptes més im-
portants –segurament el que
més– és el disseny de l’admi-
nistració i la tresoreria d’una Se-
guretat Social catalana que ga-
ranteixi les pensions i presta-
cions d’atur. Tal com ha adver-
tit el Consell Assessor per a la
Transició Nacional, aquest és un
“terreny complex en el qual cal
començar a entrar-hi”. El primer
pas serà la creació de l’agència
catalana de la Seguretat Social.

ACCIÓ EXTERIOR
“EL VESSANT DE SITUACIÓ EN
L’ESCENA INTERNACIONAL”
Per últim, cal destacar també la
importància de l’acció exterior.
“El procés quedaria coix si no té
un vessant de situació en l’es-
cena internacional”, adverteix
Mas. Aquest és un dels camps en
què s’ha avançat més en els dos
últims anys. Sense anar més
lluny, el fins fa poc alt funcionari
a Brussel·les, el català Amadeu
Altafaj, ha estat nomenat re-
centment alt representant de
la Generalitat a la Unió Europea.

Les estructures d’Estat

Mas i Junqueras van tornar a protagonitzar una imatge d’entesa el passat dimecres 14 de gener. Foto: Generalitat

Es vol que el full
de ruta pugui ser
compartit també
per altres partits

sobiranistes,
com ara la CUP

Arnau Nadeu
BARCELONA
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Collboni: “Trias deixa una
Barcelona sense rumb, 
més desigual i més cara”
>  Les polítiques de dretes disparen les desigualtats 

socials i econòmiques entre barris

>  Les mesures del govern de CiU no funcionen i
l’atur és la principal preocupació dels ciutadans

“Li vàrem deixar un Ajunta-
ment solvent i una ciutat en
marxa, i en 4 anys ens deixa
una ciutat més cara, més
 desigual, més subordinada,
més privatitzada i amb menys
oportunitats”.Amb contundèn-
cia i forta càrrega crítica, l’alcald-
able socialista a Barcelona,
Jaume Collboni, ha respost al
balanç de mandat municipal
presentat per l’Ajuntament. 

Durant aquests quatre anys
el nombre d’aturats de llarga
durada s’ha incrementat en
més del 24%, l’atur juvenil està
al 43,6% i hi ha més de 42.700
infants que viuen amb rendes
inferiors al llindar de la po-
bresa.  Per a Collboni, aque-
stes són les dades que porten
la ciutat a tenir un alt índex de
desigualtat entre els barris:
“per primer cop, i amb Trias
d’alcalde, l’Ajuntament no
ha sabut o no ha volgut
posar el creixement al servei

de la cohesió social i la
igualtat”, i ha criticat el “  no-
 model” de ciutat imposat per
CiU: “Trias no construeix,
viu de la inèrcia d’una ciutat
que funciona per la solvèn-
cia de l’Ajuntament i dels
 treballadors municipals. Es
limita a seguir el que li
dicten des dels lobbys de
poder i des de l’altra banda
de la Plaça Sant Jaume”.

DESAFECCIÓ VEÏNAL 
Les queixes dels veïns per
 l’allau turístic a la Barceloneta,
Ciutat Vella o Sagrada Família,
la pèrdua d’autoritat democràtica
de l’alcalde durant els fets de
Can Vies o les privatitzacions
de l’espai públic han estat el
cavall de batalla d’aquest
mandat. Davant el triomfal-
isme i treure pit per la smartc-
ity de Trias, la realitat contrasta
amb la desafecció veïnal. “És
curiós que en una de les ciu-

tats que més hotels de luxe
tindrà, no hi ha polítiques
d’habitatge, no hi ha metro a
tots els barris, no hi ha es-
coles bressol. Els veïns i
veïnes de Nou Barris o els
de la Marina han pagat el
peatge de l’alcalde de les
persones riques”, assegura
Collboni. “No ha resolt cap
problema, els ha posposat i
se’ls trobarà el proper gov-
ern de la ciutat”. 

L’alcaldable socialista con-
fia que aquests quatre anys
siguin només un parèntesi en
la història de la ciutat:“Hem de
demostrar que Barcelona
pot ser la ciutat que torni a
fer que la gent no se’n senti
exclosa, que s’hi senti iden-
tificada i orgullosa”, i ha
volgut remarcar que “estic
orgullós de  Barcelona mal-
grat el que ha fet Trias. Són
30 anys de govern de pro-
grés”.

Fa tres mesos una trentena de
famílies del carrer Santa Ro-
salia 91 van ser desallotjades
de casa seva per manca de
seguretat. Des de llavors,
viuen en un hotel, a l’espera
que l’Ajuntament de Barcelona
els doni una solució definitiva.

L’alcaldable socialista a
Barcelona, Jaume Collboni,
ha visitat en dues ocasions les

persones afectades i ha com-
provat la desesperació de la
seva situació.  “Aquestes 30
famílies mereixen un tracte
just, digne i preferent. L’A-
juntament ha de complir els
compromisos que va adqui-
rir amb ells: pisos en con -
dicions o indemnitzacions
suficients per adquirir un
nou habitatge”.

Els veïns i veïnes del barri
de La Teixonera estan decebuts
amb l’Ajuntament, tal com va
constatar Collboni: “La regi-
dora d’Horta-Guinardó ni ha
visitat ni s’ha reunit amb
aquests veïns/es en tot el
temps. Demano a Trias que
entomi la situació perquè no
se sentin desinformats, aban-
donats i desarrelats”.

L’atur, l’economia, la circula-
ció i les obres, és a dir tot allò
que construeix una ciutat, són
els principals problemes dels
barcelonins/es i sobre els
quals Trias suspèn. Així es
desprèn del baròmetre de de-
sembre 2014 que publica l’A-
juntament de Barcelona i que
recull l’opinió dels ciutadans .
Jaume Collboni, alcaldable
socialista, ha estat contun-
dent a l’hora de fer la seva
 valoració: “els ciutadans/es
suspenen Trias. Durant 4
anys s’ha dedicat a fer
obres però sense construir
un model de ciutat, ha fet
les inversions on no tocava
i ha eixamplat les diferèn-
cies entre barris creant més
desigualtat social. Ara l’atur
és la primera preocupació
dels ciutadans/es. Les polí-
tiques de Trias no han fun-
cionat”.

La preocupació per l’atur,
en primera posició amb un
30%, demostra que les políti-
ques de foment de l’ocupació
no funcionen. Durant aquest
darrer mandat el nombre d’a-

turats de llarga durada s’ha
incrementat un 24%, l’atur ju-
venil afecta el 43,6% i s’ha
destruït el 2,5% del teixit em-
presarial de la ciutat, és a dir
al voltant de 4.300 empreses.
Collboni afirma que Trias té
una percepció errònia de la
ciutat: “Diuen que han aug-
mentat el pressupost en
polítiques d’ocupació però
la veritat és que hi ha més
atur juvenil, més atur de
llarga durada i menys in-
versió”. 

El Pla de Rescat Social
que els i les socialistes van
posar sobre la taula com a
condició per abstenir-se als
pressupostos municipals des-
tina una partida de 8,3 mil-
ions d’euros al foment de
polítiques actives de formació
per a l’ocupació adreçades
als col·lectius més castigats. 
Aquesta partida s’integra en
un pla, que amb un pressu-
post de 20 milions d’euros,
es destina a potenciar les
polítiques socials, una de les
principals preocupacions de
la ciutadania. 

Jaume Collboni ha respost el balanç de mandat municipal presentat per l’Ajuntament. Foto: PSC

Barcelona suspèn Trias

“Volem un tracte just, digne i preferent 
per a les famílies de Santa Rosalia”
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Un diari plural Un diari participatiu

Actualitat a la xarxa

En què es basa la política? Es pot
contestar: En la confiança. Quina
confiança podem tenir els cata-
lans amb els partits i els governs
d’Espanya? Cap ni una, ni amb
els de dretes ni els d’esquerres,
tots ens han enganyat i han fet
falses promeses. 

Amb els partits i polítics cata-
lans més o menys ens passa el
mateix, no diguem ara amb el
darrer escàndol de Jordi Pujol i
família i altres que encara estan
sota la catifa esperant que a les
clavegueres de l’Estat els convin-
gui treure’ls a la llum. Ja és hora
que ens deixin de tractar com a
nens petits que amb una piruleta
repartida en campanya d’elec-
cions ja ens tenen contents o com
babaus que ens ho empassem tot
i no tenim memòria per retreu-
re’ls-hi més tard la manca d’a-
compliment del seu programa
polític. Hem quedat ben dece-
buts de moltes coses, però això
no implica abandonar la nostra
decidida voluntat de superar els
entrebancs i dificultats que te-
nim ara –i tindrem en el futur– a
l’hora de negociar amb Espanya,
els actius i passius que pertoquen
a cadascun dels estats, una ve-
gada separats. 

Per a més embolic, Mas no
confia en Junqueras i Junqueras
desconfia d’en Mas. La confiança
en una Catalunya millor, neta de
la porqueria adherida a la pell de
l’antic sistema, és un dels trets
fonamentals en els quals es re-
colza la ciutadania que espera
amb il·lusió obtenir la indepen-
dència. Tenim una societat co-
hesionada, solidària, gent prepa-
rada, honrada i qualificada. En
qui hem de confiar? En nosaltres
mateixos. Ànim!

4En qui confiar?
per Jordi Lleal

#Vencerem#EnRiscDExpulsió #ArribaLaNeu

4Supremacisme lingüístic
per Joan Granollacs

Deu ser coincidència, o no, però
des de la destitució d'Andoni Zu-
bizarreta, ‘Zubi’, com a director
tècnic (DT), les aigües a Can Bar-
ça s’han calmat, i de quina ma-
nera. Aquest fet, afegit a l’a-
nunci de convocatòria d’elec-
cions, ha servit per apaivagar els
ànims de la massa social i, de re-
truc sembla que han ajudat l’e-
quip a trobar una bona línia de
joc. En un club com aquest, que
quan no té problemes se’ls crea
des de dins, tot adquireix una di-
mensió descomunal. I especial-
ment pel que fa a figures insti-
tucionals: avui estàs a dalt de tot
i en qüestió de dies ets el centre
de totes les crítiques.

Val a dir que amb Zubizar-
reta, ja des de la seva època de ju-
gador, el barcelonisme sempre
ha tingut poca paciència en ge-
neral. Amb aquestes creden-
cials, òbviament se l’ha mirat
sempre amb lupa i no se li ha
deixat passar ni una. Encara
que ell no hagués estat respon-
sable directe d’algun dels fitxat-
ges nefastos dels darrers anys,
com a DT ha hagut d’entomar
sempre la desaprovació de l’afi-
ció quan alguna contractació
no ha funcionat. Això li ha ser-
vit també a la directiva de pa-

raigües, almenys durant un
temps. La situació, però, es va
convertir en insostenible després
de la derrota a Anoeta de fa unes
setmanes, i Bartomeu va pren-
dre dues decisions dràstiques
(acomiadament de Zubi i con-
vocatòria d’eleccions) però que
aparentment estan revertint po-
sitivament en l’equip. I sens
dubte, un dels aspectes més po-
sitius d’aquesta recent bona
marxa esportiva el trobem en la
porteria. No era gens fàcil trobar
un substitut de Valdés, i si més
no sembla que el seu passat
com a porter ha fet que Zubi
n’hagi sabut trobar no un sinó
dos de gran vàlua. Tant Bravo,
actualment el porter menys go-
lejat de la Lliga, com Ter Stegen,
s’estan repartint els minuts i
donen una enorme seguretat
sota pals. 

A Zubi se li ha discutit ga-
irebé tot, però és just reconèixer
aquesta última herència que
ens deixa. El que és força signi-
ficatiu és que la seva absència,
més enllà d’afectar el club, està
resultant balsàmica. Sense un
blanc com ell, la crítica esporti-
va no troba arguments en
aquests moments i paral·lela-
ment l’equip comença a rutllar.

per Sergi Villena

4Ningú no troba a faltar el Zubi

Com en gairebé tot, l’espanyo-
lisme fa trampa. En la qüestió
lingüística, carreguen contra el
sistema d’immersió –com tot-
hom sap, més teòric que real al
nostre país– sota la bandera de
la llibertat: els pares tenen dret
a escollir la llengua de l’educa-
ció dels seus fills; naturalment,
en el cas que siguin espanyols i
de llengua castellana, perquè si
són estrangers o parlants d’altres
llengües, de l’aragonès al gallec,
aleshores, res de res. 

Per això sobten articles cu-
rulls de supremacisme lingüís-
tic com el de Francisco M. Toro
a un dels mitjans digitals del de-
pendentisme català: manifesta
la seva total incomprensió –en
un to que heu de llegir, perquè
és difícil de definir sense fer-ho–
pel fet que pares de llengua ma-
terna castellana tallin el cordó
lingüístic que els uneix als seus
avantpassats i passin a parlar en
català als seus fills. Dantesc.
Quin horror. Però no quedàvem
que cadascú feia en aquesta
matèria, exactament el que li
sortia de l’arc de triomf? Ah, que
l’argument només val si és per

fer bullir l’olla d’una suposada
persecució del castellà...

Com resulta que el cas que el
senyor Toro “denuncia” és ex-
actament el meu, el de casa nos-
tra, he decidit esplaiar-me un xic.
Sí. Resulta que la seva mare i un
servidor som de llengua mater-
na castellana i en canvi parlem
als nostres fills en català. Terri-
ble, sí. Passa que ens vam so-
cialitzar a la universitat en cata-
là, ens vam conèixer i enamorar
després en aquesta llengua i és
també la que emprem habitual-
ment a la feina. Algun problema?
Passa que repetim amb els nos-
tres fills el mateix esquema que
els nostres avantpassats van fer
en sentit contrari: els d’un cos-
tat passaren del català al caste-
llà perquè als anys quaranta així
ho exigia l’adhesió al règim fran-
quista; els de l’altre, de l’arago-
nès al castellà perquè la seva be-
lla i vella llengua pirinenca no feia
fi. Senyor Toro, no en tenim
cap dubte, el nostre canvi lingü-
ístic és el més digne del que
han fet els nostres en unes quan-
tes generacions per un motiu:
l’hem fet sense avergonyir-nos.

@SERCatalunya: El jutge Santiago Vidal, a
punt de ser expulsat de la carrera judicial
per redactar una constitució catalana. Ho
ha d'aprovar el ple del CGPJ.

@vahomeva: Jo, com el pessebre, he tirat
farina per sobre el cotxe per fer veure que
estava nevat. Ara posaré paper d'alumini
davant de casa com un riu.

@AnnaClimentt: 4 de febrer, dia mundial
de les persones amb càncer. Per a totes elles,
lluitadores, per a totes les vides que ha llevat
del nostre voltant, seguim amb la lluita.
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Han passat 10 anys de l’es-
fondrament del Carmel.
Es podia haver evitat?

Totalment. Hi va haver problemes
de comprovació geològica i de
control de subcontractes, que eren
excessius per la feina que es feia. La
conclusió de la comissió d’investi-
gació del Parlament va ser que els
estudis geològics no van ser els
adequats.

A dia d’avui, quin balanç fa de les
indemnitzacions que es van acon-
seguir?
Molt bo. La qüestió no es va tancar
en fals. Per als afectats hi ha el dany
moral i això no es paga amb cap in-
demnització, però per a alguna
gent aquell accident va ser una
oportunitat, perquè van poder can-
viar d’habitatge, rebre diners i can-
viar de barri. 

Pel que va dient, se la veu satis-
feta, com a advocada, de la in-
demnització que va aconseguir
per als afectats.
Sempre es pot aconseguir més,
però per la situació nova que es va
produir, els advocats vam saber tre-
ballar en equip. Estic satisfeta, evi-
dentment. 

Tothom va quedar content?
Van ser indemnitzacions sense
precedents, ja que no hi havia
hagut mai un cas així. La jurispru-
dència no  valorava les indemnit-
zacions per danys morals de forma
tan gran com les que nosaltres fi-
nalment vam aconseguir. Tot i
així, cal diferenciar les dels afectats
per l’habitatge o les dels propie-
taris de locals i comerços. En
aquest últim cas es van fer servir
els paràmetres de les agències
d’assegurances i, per tant, van ser
més baixes.

Veig que vostè interpreta que
un accident com aquell també
pot ser una oportunitat.
Com la crisi que acabem de passar.
Totes les crisis tenen la part de l’o-
portunitat. Hi ha gent que durant
els primers dies va viure allò de for-
ma dramàtica però després ho
van veure com una oportunitat.
Evidentment, també hi va haver
l’inconvenient que durant un any,
o any i mig, els veïns van haver de
conviure amb altres veïns en hotels.
La situació va ser penosa mentre va
durar, però mirant-ho amb dis-
tància, hi ha gent que ho va con-
vertir en una oportunitat i n’hi ha
que encara estan molt afectats.

L’accident va provocar canvis es-
tructurals al barri?
El barri ha canviat la seva fisonomia.
Era un barri d’immigrants espanyols,
consolidats de diverses genera-
cions, la gent es coneixia, els co-
merços tenien la clientela feta... I ara
tot això ha canviat. Van disminuir els
habitatges, hi va haver gent que va
marxar i els que van arribar no co-
neixien res. Els comerciants es van
quedar amb menys clients. En el
meu cas, igual que altra gent, vaig
tancar el meu negoci, una assesso-
ria. L’any 2005 em vaig haver de rein-
ventar a partir d’aquella desgràcia.
Ho vaig convertir en una oportu-
nitat. Vaig vendre el local i vaig re-
estructurar el negoci.

Hi ha gent, però, que no ho va po-
der fer.
Exacte. I la primera responsabilitat és,
evidentment, del sector públic.

Quan obres una botiga després de
gairebé dos anys d’obres i provisio-
nalitat... És molt complicat. Hi havia
gent sense marge de maniobra. Jo
tenia un negoci que vaig poder re-
estructurar, però el que tenia una fle-
ca no ho va poder fer.

Com valora la gestió de la con-
selleria de Política Territorial que
liderava Joaquim Nadal?
Positivament. Ja sé que és més fàcil
dir que molt malament, però acon-
seguir allotjar 1.200 persones el
mateix dia de l’accident en hotels, fer
valoracions, peritatges dels pisos... El
desplegament de mitjans va ser
molt gran. Evidentment tothom es
queda insatisfet quan passa una
cosa així perquè arriba de cop, però
als polítics també els va arribar per
sorpresa.  Es va reaccionar de forma
ràpida i eficaç.

El paper de les constructores va
ser molt qüestionat.
Com que tot es va solucionar per via
extrajudicial, no es va entrar a de-
terminar qui eren els culpables de
l’accident. Si s’hagués fet per via pro-
cessal, s’hauria pogut discernir, però
vam solucionar-ho a través de la ne-
gociació. El que cal tenir clar és que
aquella era una obra que es va
pressupostar amb CiU al Govern, va
començar encara amb CiU i la va
acabar el Tripartit. Per tant, hi havia
polítiques diferents, una organitza-
ció diferent... El que està clar és que
no es va tenir en compte la realitat
del subsòl del Carmel. Els pendents
s’anaven omplint amb les restes de
les obres. El sòl no era consolidat i
van treballar com si les obres fossin
a l’Eixample. Això va ser el primer
problema.  El segon va ser que amb
tanta subcontractació hi havia gent
que no entenia ‘l’idioma’ de les co-
ses que li enviaven. 

Això que diu és el que va provocar
que a l’hora de determinar res-
ponsabilitats fos tant complicat?
D’això nosaltres en vam quedar al

marge perquè van ser les mateixes
companyies d’assegurances i la Ge-
neralitat que va anar contra els con-
tractistes i els subcontractistes, però
es va acabar pactant.

El conseller Nadal va dir, en el
seu moment, que  la culpa va ser
“de tothom i de ningú”.
Jo em vaig passar dos mesos fent reu-
nions amb els afectats i l’adminis-
tració i, quan va tocar determinar res-
ponsabilitats, vaig comprovar que és
molt complicat.

Quina valoració fa del paper de
l’Ajuntament després de l’es-
fondrament?
L’Ajuntament va fer de coordinador
i va donar suport al ciutadà. Ho
van fer bastant bé. Aprofitant el si-
nistre es van bolcar molt en el barri
del Carmel, que potser hauria que-
dat com un tema pendent. Però el
Carmel, com molts altres barris de la
perifèria, sempre ha aconseguit co-
ses de l’administració a base de les
protestes de les associacions de
veïns. En aquest cas, es va aprofitar
el sentiment de culpa de l’adminis-
tració per aconseguir que totes les
intervencions que s’havien de fer s’a-
cabessin fent.

Com creu que seria el Carmel si no
s’hagués viscut aquell episodi?
Seria un barri millor del que és ara.
El metro s’hauria obert més aviat,
la reparació dels carrers s’hauria fet
al llarg dels anys, no s’hauria fet
tota de cop... Però, com ja he dit,

també van sortir noves oportuni-
tats per a alguna gent, que va
canviar un piset del Carmel per un
pis a Diagonal Mar. O gent que vi-
via en pisos que eren de 60 metres
quadrats van passar a viure en pi-
sos, de protecció oficial, però de 90
metres, en zones planes i amb
una bona indemnització. Però, re-
alment, el barri ha perdut.

Després d’aquella experiència, es
fan millor les coses o un accident
com aquell es podria repetir?
Es fan millor les coses perquè allò va
sortir molt car. A l’Estat i a la Gene-
ralitat els va suposar una gran des-
pesa. Però es podria repetir, sí. És
més, em sorprèn com no passa
més sovint. Però també és cert que,
per exemple, en el cas de l’AVE s’ha
anat vigilant molt, també perquè hi
ha hagut més mobilització ciuta-
dana.  Si no hagués estat pel Carmel,
segurament els ciutadans no serien
conscients que et fan obres a tocar
de casa i que, de vegades, la gent
que les fa no està del tot preparada
o tot plegat no es controla prou. 

Com la van marcar aquells fets?
Com a advocada, portar un tema
d’aquests va ser molt impressionant,
perquè treballes a un altre nivell.
Aquells dies tota la frustració es va
canalitzar amb el missatger, que
som els advocats. El meu nivell
d’estrès va ser molt alt. Però he de
dir que si hagués estat només afec-
tada, m’hauria desesperat molt no
conèixer la realitat de primera mà.

“L’esfondrament del Carmel
era evitable, però també 
va ser una oportunitat”

“Sense aquell 
episodi, el Carmel 

seria un barri millor
del que és ara”

Carmen Pérez-Pozo / Advocada del Bufet Pérez-Pozo

Quan es compleixen 10 anys de l’esfondrament del Carmel, parlem amb
Carmen Pérez-Pozo, que va viure aquells fets des d’una doble perspectiva:
com a afectada, ja que tenia un negoci al carrer Sigüenza i va acabar liderant 
l’Associació d’Afectats Línia 5, i com a advocada d’un terç dels perjudicats.

Albert Ribas
EL CARMEL

Perfil | Especialista en dret immobiliari i gestió de patrimoni
Carmen Pérez-Pozo és sòcia fundadora del Bufet Pérez-Pozo, fundat l’any 1987 i especialitzat

en dret immobiliari, gestió patrimonial i consultoria empresarial. Tal com ella mateixa explica,
no només ha viscut de prop el cas del Carmel, sinó que també ha gestionat altres reclamacions

causades per obres, com la dels afectats de la Teixonera o els de La Farinera del Poblenou.    
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Efemèride | Un conte per recordar els 10 anys de l’esvoranc del Carmel
Deu anys després, l’esfondrament del Carmel continua viu en la memòria dels veïns. Ara, un veí 
del barri, en Frank Pérez, ha volgut recordar els 10 anys d’aquell accident amb un curtmetratge 

en forma de conte infantil que es pot veure a Youtube. Hi apareixen sis nens de l’escola Santa 
Teresa, desallotjada durant l’esfondrament, que narren una història plena d’optimisme.   

La decisió d’instal·lar una ante-
na de telefonia mòbil al bloc de
pisos situat al número 176 del ca-
rrer Fastenrath i al 35 d’Hortal
ha acabat en mans de la justícia.
Un grup de veïns del bloc ha de-
cidit portar als jutjats la junta veï-
nal on es va votar la qüestió i de
la qual en va sortir guanyadora
l’opció de permetre la instal·la-
ció de l’antena.

Els veïns contraris a l’ante-
na, que ja han creat la platafor-
ma ‘No a l’Antena del Carmel’,
consideren que la decisió de la
junta de veïns no té legitimitat,
ja que va tirar endavant “perquè
l’empresa constructora del bloc,
Quimanna Hortal SL, té en pro-
pietat o gestiona el 80% dels pi-
sos, locals i places d’aparca-
ment”, segons explica a Línia
Horta una de les integrants de

la plataforma, Luz Jubierre.
Des del punt de vista d’aquests
veïns, això suposa “un abús
d’autoritat” i Jubierre, a més,
afegeix que “alguns dels pro-
pietaris favorables a l’antena
són familiars del gerent de l’em-
presa constructora”.

Precisament la versió dels
fets és totalment diferent quan

qui parla és aquest gerent, Joa-
quim Ferrer, que afirma a aques-
ta publicació que la seva empre-
sa simplement va rebre “una
proposta de la companyia de te-
lefonia Orange per col·locar l’an-
tena al bloc” i que, posteriorment,
ho van presentar “a l’adminis-

trador de la finca, que és extern
a Quimanna, i ell ho va plantejar
als veïns, que els hi va semblar
bé”. Ferrer remarca que “tot el
procés s’ha fet seguint la llei i els
veïns que hi estan en contra no-
més són tres o quatre”. “Aques-
tes antenes són d’una mida molt
petita, a Barcelona n’hi ha més
d’un miler i tenim un estudi d’O-
range, avalat per l’Associació Es-
panyola Contra el Càncer, on es
diu que no hi ha cap perill per a
la salut”, conclou el gerent de
Quimanna Horta SL.

MÉS DE 3.000 FIRMES
La futura instal·lació de l’antena
no només ha despertat el rebuig
d’alguns veïns del bloc, sinó d’u-
na part del barri del Carmel. La
plataforma ja porta recollides
més de 3.000 firmes contra l’an-
tena entre el veïnat,  que ja ha es-
tat informat des de l’Ajuntament
que els tràmits per a la instal·la-
ció, tal com estableixen l’orde-
nança municipal i les lleis estatals,
no depèn del consistori. 

El bloc on s’ha d’instal·lar la polèmica antena. Foto: Google Maps

La futura antena de telefonia
de Fastenrath acaba als jutjats
» Un grup de veïns del bloc de pisos afectat denuncia l’acord de 
la junta veïnal que va donar el vistiplau a la instal·lació de l’antena 

Un mirador del Carmel
homenatja Ignasi de Lecea

RECONEIXEMENT4L’arquitec-
te Ignasi de Lecea, que va morir
l’any 2005 després d’una llarga
trajectòria a l’Ajuntament, des
d’on va participar en tota mena
de projectes relacionats amb
l’espai públic, l’art al carrer i la
conservació del patrimoni ar-
quitectònic, ja té el seu particu-
lar homenatge al barri del Car-
mel en forma de mirador.

El mirador, batejat amb el
nom de Lecea, està ubicat al
parc del Carmel, entre les bate-
ries antiaèries del Turó de la Ro-
vira i el Park Güell. Arran del

canvi de nom, el mirador, que és
un bon lloc de descans i pro-
porciona unes vistes magnífi-
ques de la ciutat, també ha estat
remodelat. Entre altres canvis,
s’han plantat 55 ametllers amb
la intenció de recuperar la idea
de l’arquitecte de crear un gran
núvol blanc que anunciés l’arri-
bada de la primavera a la ciutat. 

Un conjunt de 23 entitats i
institucions relacionades amb
l’arquitectura, així com els seus
amics i companys de feina, havien
sol·licitat a l’Ajuntament que es
dediqués a Lecea aquest espai.

Vicenç Martínez, nou gerent
de l’Hospital Vall d’Hebron

NOMENAMENT4El doctor Vi-
cenç Martínez Ibáñez va ser no-
menat aquest dilluns gerent  de
l'Hospital Universitari Vall d'-
Hebron en substitució de José
Jerónimo Navas, que a partir
d’ara serà l’encarregat de posar
en funcionament una nova àrea
d'innovació corporativa a l’Ins-
titut Català de la Salut (ICS).

Martínez Ibáñez ha desen-
volupat gran part de la seva
trajectòria professional, com a
metge i gestor, al Vall d’He-
bron, on ha estat cap de secció
i cap de servei de Cirurgia Pe-

diàtrica, coordinador de l'Àrea
Maternoinfantil i director de
processos quirúrgics, entre altres
càrrecs.

PREMI A L’EXCEL·LÈNCIA
D’altra banda, el Vall d’Hebron
ha rebut recentment el premi
Avedis Donabedian a l’excel·lèn-
cia que entrega Serveis Funera-
ris de Barcelona-Grup Mèmora.
L’entrega del premi es va fer a
mitjans de gener en un acte ce-
lebrat al Palau de la Música que
va congregar més de 2.000 per-
sones del món de la salut.

Albert Ribas
EL CARMEL

La promotora 
recorda que la 

majoria de veïns
volen l’antena

El mirador acull l’obra ‘L’ordre d’avui’, de Hamilton Finlay. Foto: Ajuntament
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Quan regna el silenci encara se
senten els diàlegs dels dirigents i
del comandament de les tropes
borbòniques que van assetjar
Barcelona l’Onze de Setembre
de l’any 1714. El Casal d’Entitats
Mas Guinardó està situat a la pla-
ça Salvador Riera del Guinardó,
on hi havia una masia del segle
XV que van fer servir militars com
el duc de Berwick o el duc de Pó-
poli, que estaven a les ordres del
rei Felip d’Anjou, en les darreres
fases de la Guerra de Successió a
Catalunya.

El Guinardó ja havia resistit
dos atacs, el primer entre l’agost
de 1651 i l’octubre de 1652 i el se-
gon, que va acabar el 1698 amb
el tractat de Ryswick, on el Mas
Guinardó també hi va jugar un
paper estratègic.

ANIMALS I LLEGENDES
La mística acompanya la història
del mas i del barri. Segons una lle-

genda popular, el Mas Guinardó
va ser propietat del bandoler Pe-
rot Rocaguinarda, qui hauria do-
nat el seu cognom a la denomi-
nació de l’habitatge. La família
Sentmenat, de tradició militar,
també va viure a la masia.

A més, el Guinardó en el pas-
sat va ser un territori farcit de gui-
neus (en català antic es deia gui-

narda), i estava molt a prop del
desaparegut torrent de la Guineu. 

LA SEU DE L’ASSOCIACIONISME
Amb la irrupció de Salvador Rie-
ra, l’edifici va patir un canvi ra-
dical i va començar a tenir usos si-
milars als actuals. Aquest co-
merciant de Sant Martí de Pro-
vençals va adquirir el Mas Gui-
nardó per urbanitzar-lo, ja que la

vida rural de la ciutat arribava a
la seva fi a finals del segle XIX. 

El 1904 la masia es va con-
vertir en un hotel que acollia les
reunions de l’Associació de Pro-
pietaris del Guinardó, entitat que
es va fundar el 1906 i que avui en-
cara funciona. Al Mas Guinardó
es prenien les decisions relle-
vants del territori, i es va crear una
Comissió de Foment que actua-
va en àmbits com l’obertura i la
pavimentació dels carrers, el
manteniment de les voreres, l’en-
llumenat o el transport. L’entitat
també organitzava actes recrea-
tius, esportius i benèfics.

Durant la Guerra Civil i el
franquisme es van viure temps
complicats però durant la tran-
sició es va recuperar el seu ús amb
normalitat. El 1985, l’Ajunta-
ment va expropiar el Mas i l’As-
sociació va tornar a organitzar-hi
noves activitats, com grups d’es-
coltes, de música, dansa o pe-
tanca. El 2007 Associació i con-
sistori van signar un conveni per
regular l’ús de l’equipament un
cop aquest s’hagués rehabilitat.
Ara ja és tota una realitat.

Un equipament amb història
» L’edifici del Casal d’Entitats Mas Guinardó era antigament una masia que va ser seu de la 

comandància de les tropes borbòniques que van assetjar Barcelona l’Onze de Setembre de 1714

TALLERS4 El Casal d’Entitats
Mas Guinardó ofereix als seus
usuaris un conjunt de tallers
durant els primers mesos de
l’any.

Cada dijous de 6 a 8 del ves-
pre, el programa Nous Veïns i
Veïnes impulsa les reunions del
Projecte Troba’t per a dones del
Guinardó.

Actualment estan en marxa
activitats com tallers de tai-txi per
a principiants i avançats (di-

marts i dijous de 10 a 11 del
matí), els grups de jocs infantils
Happy Kids (en anglès, dilluns
de 5:30 a 6:30 de la tarda), grups
d’iniciació a l’anglès (dimarts de
7:30 a 9 del vespre) o tallers com
dansa oriental de fusió (diven-
dres de 4:30 a 6 de la tarda) i un
altre que ensenya a plantar i
cuidar dels horts urbans (di-
marts de 5 a 6:30 de la tarda).
Aquests tallers s’allargaran fins
a la segona meitat de març.

Un inici d’any ple d’actes

El Casal Mas Guinardó, construït a partir d’una masia del segle XV, en una imatge recent. Foto: Google Maps

L’ús associacionista
del Mas Guinardó
neix al segle XIX

Redacció
EL GUINARDÓ
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El barri de la Teixonera 
celebra  el seu centenari

HISTÒRIA4La Teixonera arriba
enguany als 100 anys d’història
i per celebrar-ho les entitats i les
associacions del barri han cre-
at una comissió de festes que
s’encarrega d’organitzar els ac-
tes del centenari.

De moment la comissió ja ha
organitzat un concurs per esco-
llir el logotip que representarà el
centenari durant les celebra-
cions. D’entre les més de trenta
obres que es van presentar, la
guanyadora va ser la de Rafael
Meilán. D’ara endavant tenen
previst organitzar més d’una
trentena d’actes, que s’afegiran a

les del calendari habitual, com
una gran cercavila, un partit de
veterans, una trobada de cotxes
antics o lectures i representacions
als carrers i places del barri que
duen el nom d’algun escriptor.

ORÍGEN DEL BARRI
L’any 1915 l’industrial del sector
del calçat, Joaquim Taxonera, va
parcel·lar els seus terrenys, a la
falda de la muntanya Pelada,
perquè s’hi pogués edificar. Va
ser l’inici del barri que n’here-
taria el nom i que durant les dè-
cades dels 60, 70 i 80 va viure un
gran creixement.

Tres mesos després del des-
allotjament del bloc de pisos
del carrer de Santa Rosalia, les
31 famílies que van haver de
marxar de casa seva continuen
vivint en un hotel.

Tot i que tots els grups mu-
nicipals van acordar a finals
d’octubre posar en marxa el
procés d’expropiació de l’im-
moble, i l’Ajuntament també es
va comprometre a reallotjar-
los en pisos de protecció oficial,

tot avança lentament. El presi-
dent de l’Associació de Veïns de
la Teixonera, Lluís Cairell, ex-
plica a Línia Hortaque els veïns
estan “afectats” i que per a ells
tot plegat s’està convertint “en
una pel·lícula de por”. Cairell
considera, a més, que se’ls està
proposant per al seu pis “un
preu molt baix que no els servi-
rà per pagar el pis de protecció
oficial que l’Ajuntament els ofe-
reix, ja que els costarà el doble
del que rebran pel vell”.

Un altre problema afegit és el
cas dels llogaters, que no tenen
dret al reallotjament i hauran
d’abandonar l’hotel. 

Cal recordar que a finals del
mes d’octubre, quan els cinc
grups municipals van acordar, a
proposta del PSC, expropiar la
finca de manera immediata i ini-
ciar el procés de reallotjament
dels afectats en pisos de promo-
cions municipals, el tinent d’al-
calde d’Hàbitat Urbà, Antoni Vi-
ves, ja va avisar que  “per molt de
pressa que anem, un procés d’ex-
propiació dura el que dura”.

En aquell moment, Vives va
fixar un termini d’entre tres i sis
mesos per aconseguir la nor-
malització absoluta de tots els
veïns. Un termini que encara no
s’ha esgotat.

Imatge de l’edifici on vivien els afectats i que s’haurà d’enderrocar. Foto: Google Maps

Els veïns desallotjats de Santa
Rosalia encara viuen en un hotel

Redacció
LA TEIXONERA

Una imatge de la presentació del cartell guanyador. Foto: Ajuntament
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Un pas més en la lluita contra l’a-
tur. L’Ajuntament ha anunciat re-
centment que les oficines d’a-
tenció al ciutadà (OAC) dels dis-
trictes amb una taxa d’atur més
elevada tindran un servei d’in-
formació i assessorament en ma-
tèria d’ocupació que començarà
a funcionar a principis de març.

Fins ara aquests serveis es
vehiculaven a través dels deu
punts d’atenció i els equipaments
de Barcelona Activa. Amb la in-
clusió d’un punt d’atenció a les
OAC, el consistori vol promocio-
nar els recursos i l’oferta de pro-
grames destinats a donar orien-
tació professional a les persones
que no hi accedeixen. El servei es
desplegarà a Sants-Montjuïc, Ciu-
tat Vella, Horta-Guinardó, Nou
Barris, Sant Martí i Sant Andreu. 

La tinent d’alcalde d’Econo-
mia, Empresa i Ocupació, Sònia

Recasens, ha explicat que, des de
l’inici del mandat, “el govern ha
tingut com a prioritat la lluita con-
tra l’atur, i per això aquesta ini-
ciativa pretén que els serveis de
Barcelona Activa tinguin més vo-
cació de proximitat per tal que la

gent que busca feina augmenti les
possibilitats de trobar-ne”.  Re-
casens ha afegit que el consistori
busca acostar-se al ciutadà “per
donar a conèixer tots els recursos
sobre ocupació i de formació que
tenim”.

En aquest sentit, un dels rep-
tes del govern municipal és arri-

bar a les persones aturades més
grans de 45 anys amb poca for-
mació, que és el perfil majorita-
ri de la població aturada de la ciu-
tat i que, en canvi, acudeix menys
a Barcelona Activa.

ATENCIÓ PERSONALITZADA
El programa també contempla
derivar la persona cap als serveis
de Barcelona Activa que s’ajus-
tin millor a les necessitats i les
demandes de cadascú. Per co-
nèixer els detalls personals que
han de permetre completar l’as-
sessorament de forma eficaç,
aquest inclourà una atenció per-
sonalitzada a cada usuari, el
qual no haurà de demanar cap
cita prèvia. 

A cada OAC hi haurà un as-
sessor que atendrà les deman-
des dels ciutadans i identifica-
rà les seves necessitats per tal de
proposar-los els recursos
adients a la seva situació. L’ho-
rari serà de dilluns a divendres
de 8:30 a 14:30 hores en tots els
punts d’atenció.

Noves oportunitats 
» Les oficines d’atenció al ciutadà (OAC) dels districtes amb més atur oferiran assessorament laboral
» Un dels reptes de l’Ajuntament és aconseguir arribar als aturats de més de 45 anys amb poca formació

Redacció
BARCELONA

OCUPACIÓ4 Horta-Guinardó
té un espai habilitat per oferir als
veïns l’assessorament laboral
que necessitin. L’Oficina d’A-
tenció Ciutadana del districte és
al número 387 del carrer de Le-
pant, al Baix Guinardó. 

L’horari d’obertura al públic
de l’OAC és de dos quarts de nou
del matí a dos quarts de tres de

la tarda tots els dies de la set-
mana tret dels dijous, que el ser-
veix d’atenció s’allarga fins a les
vuit del vespre.

Segons les dades del Depar-
tament d’Estadística de l’Ajun-
tament gairebé 11.000 veïns del
districte es trobaven sense ocu-
pació durant el passat mes de
novembre. 

A Horta-Guinardó, a Lepant

Un tècnic
identificarà les 
necessitats dels 

aturats que demanin
assessorament

Les oficines d’atenció ciutadana seran a partir del març un nou punt d’assessorament per buscar feina. Fotos: Arxiu i Google Maps

Barcelona Activa | Impuls al creixement econòmic i a l’ocupació
L’Ajuntament impulsa també Barcelona Activa, programa que desenvolupa el creixement econòmic de la

ciutat i el seu àmbit d'influència. La seva missió consisteix a ser l'organització de referència al servei 
de les polítiques de suport a l'empresa, a la creació d'ocupació i a la projecció internacional de Barcelona

com un entorn excel·lent per generar activitat econòmica i fomentar el progrés social.  
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El mes de febrer no és només si-
nònim de fred i mal temps, tam-
bé ho és de festa. Carnestoltes ja
arriba i, per aquest motiu, algu-
nes associacions de comerciants
del districte ja escalfen motors
per celebrar aquesta festa esbo-
jarrada tal com es mereix. 

Pel que fa a Cor d’Horta i
Mercat, l’eix organitzarà una
jornada festiva el pròxim dis-
sabte 14 de febrer, que tindrà
dues parts. La primera es durà a
terme al llarg del matí, quan les
botigues associades i el Mercat
d’Horta s’engalanin i els comer-
ciants es disfressin amb la te-
màtica dels casinos de Las Vegas.
Ja a la tarda, una rua de Car-
nestoltes organitzada per Cor
d’Horta i Mercat recorrerà els
principals carrers del barri per

arribar a la plaça Bacardí, on se
celebrarà una entrega de premis
a les millors comparses i dis-
fresses. Segons informen des de
l’eix comercial, la xifra d’ins-
crits ronda les 600 persones. 

Per la seva banda, l’Eix Ma-
ragall posarà en marxa un con-
curs d’aparadors a partir del
pròxim divendres dia 13 i fins al
20. Els premis –que estan dedi-
cats als botiguers– que lliurarà

el certamen són un circuit d’spa
i un sopar per a dues persones.
Es tracta del primer concurs
d’aquestes característiques que
organitza l’associació. 

En el cas de Carmel Comerç,
l’entitat participarà en els actes
de Carnestoltes que acollirà el
barri, com ara l’animació infan-
til al mercat –on els botiguers es
disfressaran de cuiners– o la
rua del dissabte dia 14. 

Cor d’Horta centra el seu Carnestoltes en els casinos de Las Vegas. Foto: CH

El comerç d’Horta es bolca en
la celebració de Carnestoltes

» Les associacions de botiguers del districte organitzen diversos actes 
» Casinos, cuiners, rues i concursos, alguns dels plats forts de la festa

El petit comerç tanca l’any
amb un augment de vendes
ESTUDI4Tot i que la situació no
és ni de bon tros d’eufòria, les xi-
fres comencen a reflectir una
certa recuperació. Aquest és el
cas del petit comerç, que segons
un estudi publicat fa uns dies
per l’Institut Nacional d’Esta-
dística (INE), va incrementar les
seves vendes un 1,4% durant
2014. 

Aquest augment de la factu-
ració es produeix després de 7
anys de caigudes. L’increment
també es va produir en l’àmbit es-
tatal, tot i que menys pronunciat,
ja que va ser només del 0,9%. 

Respecte al passat mes de
desembre, l’epicentre de la cam-
panya nadalenca de compres,
l’estudi efectuat per l’INE indi-
ca que el creixement de les ven-
des va ser del 7,4% a Catalunya,
una dada que ha col·laborat a
millorar la mitjana de tot el
2014. 

Pel que fa a l’ocupació, el co-
merç minorista va incrementar
el percentatge de contractats
en un 0,7% durant tot l’any
passat, una xifra que de nou tor-
na a ser superior a la mitjana  es-
tatal –que es queda al 0,1%–. 

GASTRONOMIA4Els últims dies
de la setmana són molt especials
al Mercat de la Vall d’Hebron.
Des de ja fa un temps, l’associa-
ció de comerciants d’aquest mer-
cat organitza tallers gastronò-
mics en el marc de l’Espai cui-
na’m, una iniciativa que vol
apropar al gran públic a la cuina
i a l’elaboració de receptes asse-
quibles amb productes frescos i
bé de preu.

En aquest sentit, el mes de
febrer està oferint tot un seguit

de tallers i classes, com la del
passat 28 de gener, on els par-
ticipants van aprendre 4 recep-
tes “molt senzilles i sorpre-
nents”, segons els organitza-
dors, consistents en ous ferrats
sense pecats, salmó al papillo-
te amb pastanagues glacejades,
panets farcits amb ceba confi-
tada i formatge blau i brownie. 

A les trobades poden assis-
tir-hi famílies senceres que vul-
guin introduir els seus fills en el
món dels fogons o simplement

perquè aprenguin els fonaments
bàsics de la cuina. 

Amb tot, l’espai també ofereix
classes de cuina en anglès, com
la que tindrà lloc avui divendres
a partir de dos quarts de 6 de la
tarda. Tanmateix, el cicle també
presenta xerrades sobre nutrició
i salut o concursos de truites –el
pròxim dia 12 de febrer–.  

Per poder participar en els
tallers, cal inscriure’s primer al
mateix mercat, en concret al lo-
cal D de l’exterior.

Redacció
HORTA-GUINARDÓ

Les vendes creixen més a Catalunya que a l’Estat. Foto: Arxiu

Cuina sana i assequible 

Per inscriure’s a les classes de cuina cal anar al local D exterior. Foto: EC

Projecte | Es reprenen les visites del Comerç i les escoles
Les visites d’escolars a diferents botigues de la ciutat, emmarcades en el programa El Comerç i les 
escoles, es van reprendre darrerament després de l’aturada nadalenca. Fins al pròxim abril, 5.000

alumnes de la ciutat visitaran 47 comerços, com és el cas de Modrego Hogar, un establiment del 
Carmel que abans-d’ahir va rebre la visita d’alumnes del grau d’Electricitat de l’Institut Vall d’Hebron. 
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La UE Horta està d’aniversari
aquest 2015. La secció d’hoquei
patins del club, una de les més
emblemàtiques, celebra enguany
el seu 60è aniversari. 

L’equip es va configurar el se-
tembre de 1955, el mateix dia
que es va inaugurar la primera
pista d’hoquei que va tenir el
club. En aquella jornada, com a
acte d’homenatge, un combinat
català va derrotar per 10 gols a 1
a la Unió Esportiva San Juan.
Aquell dia, segons indiquen les
actes, la pista –que tenia un
pressupost de 75.000 pessetes–
també va quedar beneïda. 

La plantilla de la UE Horta
d’hoquei patins d’aleshores es-
tava formada pels jugadors Ma-
yoral, Mundet, Matute, Antonio
Puig i Francisco Puig. El presi-

dent de la junta directiva era
Guillermo Pons. 

UNA SECCIÓ “VIVA”
Des de l’entitat asseguren que la
secció d’hoquei del club és “mo-
desta, però amb un planter molt
viu i actiu”, i afirmen que tot i que
l’hoquei patins no és majoritari
ni olímpic, “els que el vivim, ho
fem amb molt d’entusiasme”. 

Amb tot, el nivell de la secció
millora cada any. Aquesta tem-
porada, en concret, l’equip sènior
masculí és líder a la seva divisió
i és el més golejador i el menys
golejat. En relació a les catego-
ries inferiors, els equips infantils,
alevins i benjamins han estat
convidats darrerament a diver-
sos campionats internacionals de
la modalitat esportiva. 

Primera circular dels socis del club. Foto: UE Horta 

L’Hoquei de la UE Horta celebra
enguany el seu 60è aniversari

» La secció esportiva del club hortenc va començar a caminar el 1955
» Sis dècades després, els equips de l’entitat obtenen bons resultats

La Vall d’Hebron acull el
segon International Fighting

LLUITA4Es tracta de l’esdeve-
niment de lluita més important
de l’Estat i del sud del continent,
i tindrà lloc al pavelló de la Vall
d’Hebron aquest cap de setma-
na. La segona edició de l’Inter-
national Fighting Championship
arriba a Horta, amb bon un car-
tell de lluitadors. 

El campionat comptarà en-
guany amb la boxa com a nova
modalitat incorporada, a més de
les ja tradicionals Muay Thai i K-
1. Justament en el marc d’a-
questa última categoria es dis-
putarà un dels combats estrella

del certamen, el que enfrontarà
el lluitador barceloní César Cór-
doba i Frank Muñoz, en pes
semi pesat, demà a partir de les
7 de la tarda. Córdoba és l’actual
campió estatal de K1 i Muñoz va
endur-se el Superkombat Grand
Prix 2013. 

L’International Fighting
Championship comptarà amb el
cantant hospitalenc Antonio
Orozco com a padrí. Una part de
la recaptació del campionat ani-
rà a parar a la Fundació Voces,
una entitat social que lluita con-
tra la pobresa. 

La Magic Line escalfa motors
per a la seva segona edició

CURSA4El districte d’Horta-
Guinardó ja es prepara per aco-
llir una part de la Barcelona Ma-
gic Line, una cursa solidària que
recorrerà 9 turons de la ciutat de
Barcelona –cadascun dels quals
dedicat a una causa social– i
que començarà, en un dels seus
diferents recorreguts, al Parc de
les Aigües d’Horta. 

Aquesta prova de muntanya
no competitiva comptarà amb 4
circuits de distàncies dife-

rents –de 40 quilòmetres, de
30, de 20 i de 10– i l’organitza
l’Obra Social de l’Hospital de
Sant Joan de Déu per recollir
fons per als programes d’atenció
a les persones més vulnerables. 

Per participar, cal inscriu-
re’s per equips de 3 a 25 perso-
nes. Ara per ara, la cursa comp-
ta amb prop de 650 equips apun-
tats –que són un total de 8.067
persones inscrites– i una recap-
tació de 47.300 euros. 

Horta serà l’escenari del
Ciutat de Barcelona de Judo

JUDO4El millor judo mundial
aterrarà a Horta el pròxim 28
de febrer. El pavelló Olímpic de
la Vall d’Hebron acollirà la 42a
edició del tradicional Trofeu
Internacional Ciutat de Barce-
lona de judo, una competició
que comptarà amb una cate-
goria masculina –que inclou
des de pesos inferiors a 60 qui-
lograms fins a més de 100– i
una femenina –de -48 quilo-
grams a +78–. 

Els combats seran de 5 mi-
nuts en la modalitat masculina
i de 4 en la femenina. Per poder
participar en el campionat, cal
estar en possessió del cinturó
marró, com a mínim. 

L’any passat, aquest trofeu va
comptar amb la participació de
més de 300 judokes provinents
de 12 països diferents. En aque-
lla ocasió, els judokes catalans van
aconseguir 7 medalles en total, a
diferents categories. 

Redacció
HORTA

Antonio Orozco (dreta) és el padrí del campionat. Foto: IFC

Natació | Tres hortencs triomfen amb la selecció catalana
Tres esportistes hortencs, Guillem Pérez, Laia Martí i Consol Isaac, van formar part de
la selecció catalana que va guanyar el campionat d’Espanya de comunitats autònomes

júnior i infantil de natació, celebrat a principis de mes a Castelló. Catalunya va 
aconseguir superar els seus principals rivals, les seleccions de Madrid i Andalusia. 
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AVUI DIVENDRES 6 DE FEBRER
21:30 Divendres musicals al Casal Font d’en Far-

gues. Concert de Lost & Lonesome Band, un
grup que barreja blues, jazz i un toc de bog-
gie. / Casal Font d’en Fargues. 

DISSABTE 21 DE FEBRER
10:45-11:45 Taller de ball flamenc per apren-

dre les característiques d’aquest art. L’entrada
general és de 39,53 euros. / Centre cívic Tei-
xonera. 

DIJOUS 26 DE FEBRER
19:30 Conferència sobre els avenços en genè-

tica humana, a càrrec de Susanna Balcells.
Tractarà temes com l’obtenció de la seqüèn-
cia completa del genoma humà i els gens que
permeten identificar diferents patologies. /
Centre cívic Guinardó.

FINS AL 23 DE FEBRER
Matí-TardaMicrocosmos, un univers a escala hu-

mana. Exposició fotogràfica a càrrec de Xa-
vier Meler que contemplen l’ésser humà
com un món complet en si mateix, com un
univers a escala. / Centre cívic Teixonera.

FINS AL 24 DE FEBRER
Matí-Tarda Exposició FlashmeBCN: el té a Sri Lan-

ka: les dones tamil, que té lloc a la Sala Jau-
me Valor del Centre cívic Guinardó. 

DIMARTS 10 DE FEBRER
11:00 Primeres passes. Conte 30 elefants sota

un paraigua, a càrrec de la Petita Malumaluga.
Dansa, narració i música barroca per a nadons
de 6 a 3 mesos. / Biblioteca Guinardó.

DISSABTE 14 DE FEBRER
12:00 Lletra petita. Aperitius musicals. Sons de

faules, conta contes amb Joana Moreno –na-
rradora– i Toni Cuesta –instruments de
vent–. Activitat per a infants a partir de 4 anys.
/ Biblioteca Guinardó. 

DIUMENGE 8 DE FEBRER
12:00 Partit de futbol entre la UA Horta i el Gi-

rona B, corresponent a la 20a jornada del grup
1 de Primera catalana de futbol. / Feliu i Co-
dina.

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

agenda@comunicacio21.com

El mes de febrer no només és un mes
fred, és també temps de gresca i xe-
rinola. En aquest sentit, el Centre cí-
vic Casa Groga celebra una festa de Car-
nestoltes amb tots els elements ca-
racterístics. / Centre cívic Casa Groga.

Festa de
Carnestoltes

Dv. 13 de febrer a les 17:30

AGENDA MENSUAL

L’Espai cuina’m del Mercat Vall d’He-
bron organitza un tallers sobre com es-
devenir autònoms a la cuina, a càrrec
de Gemma Albà. Curs per a persones
majors de 9 anys. Preu: 10 euros. / Mer-
cat Vall d’Hebron. 

Espai cuina’m
Autonomia a la cuina
Ds. 14 de febrer a les 11:00

Concert coral i instrumental a càrrec de
ASDA Pausa, una escola de música. L’ac-
te és gratuït, i tindrà lloc al Casal de Ba-
rri de la Font d’en Fargues. 

Concert coral
Escola de música Pausa

Dg. 8 de febrer a les 12:00 i 18:00

Arriba la 42a edició del Trofeu Inter-
nacional de Judo Ciutat de Barcelona,
Supercopa d’Espanya Absoluta, dis-
sabte 28 de febrer a partir de les 9 del
matí a l’Olímpics Vall d’Hebron. 

42è Trofeu Ciutat de
Barcelona de Judo

Ds. 28 de febrer

línia 21 edicions de proximitat 
Barcelona · Badalona · 

Baix Maresme · l’Hospitalet
Baix Llobregat ·Vallès · Turisme

Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia

Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia

Línia
Línia

Periodicitat

Mensual
Eixample
Nou Barris
Sarrià-Sant Gervasi
Sant Andreu
Ciutat Vella
Horta-Guinardó
Mar (ed. Castelldefels i entorn)
Mar (ed. Baix Maresme)
Vallès (ed. Cerdanyola i entorn)
Vallès (ed. Sabadell i entorn)
Cornellà
Tres (Esplugues i entorn)
Nord (Martorell i entorn)
l’Hospitalet

Quinzenal
Sants
Sant Martí
Gràcia
Les Corts
Badalona

Setmanal
Vallès (ed. Vallès Oriental)

Tirada

179.650
14.975
14.975
14.975
14.975
14.975
14.975
14.975
14.975
9.975
9.975
9.975
9.975
9.975
9.975

149.750
14.975
14.975
14.975
14.975
14.975

31.900
7.975

Total 361.300

14 mensuals
5 quinzenals
1 setmanal

179.650
149.750
31.900

publicitat@comunicacio21.com

la primera xarxa 
de periòdics de proximitat del país

361.300 
exemplars

difusió controlada per OJD/PGD

línia
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